
DE WEG NAAR
HELDERE RAADSVOORSTELLEN  
IN OOST GELRE

 Duidelijke taal,
  overzichtelijke

structuur
en volhouden



32

#voorwoord

Anderhalf miljoen Nederlanders hebben moeite met lezen. Ze maken een brief 
van een overheidsorganisatie vaak niet eens open. Ze wachten liever op hun 
buurvrouw, kind of broer. Omdat ze denken dat ze zelf de brief toch niet 
begrijpen.

Dat is niet wat we willen. We willen burgers juist duidelijk vertellen wat we doen. 
En wat we van ze verwachten. En waarom. Met woorden die niet verhullen, maar 
helder zijn. Dat geldt voor alle teksten die we schrijven.

In dit boekje leest u hoe we onze raadsvoorstellen hebben verbeterd. We hopen 
hiermee andere gemeenten te inspireren. Want we zijn vast niet de beste 
gemeente van Nederland. Maar wel een gemeente die erg haar best doet 
duidelijk, helder en eerlijk te schrijven.

Arjan Klein Nibbelink
hoofd afdeling Publiek en Bestuur, 
gemeente Oost Gelre

De overheid
     is er voor 
ons allemaal

ANDERHALF MILJOEN 
NEDERLANDERS HEBBEN

MOEITE MET LEZEN
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Iedereen moet onze voorstellen kunnen begrijpen
Want iedereen kan raadslid worden. Bovendien willen we graag dat burgers 
onze voorstellen ook lezen. En begrijpen. Zodat ze kunnen volgen wat we 
doen. En niet ontmoedigd raken als ze een voorstel onder ogen krijgen.

Raadsleden moeten onze voorstellen routinematig kunnen lezen
Dat kan als in ieder voorstel hetzelfde type informatie op dezelfde plaats 
staat. En als zaken als opsommingen er altijd hetzelfde uitzien. Dit 
bespaart de lezer veel tijd.

Vergaderingen moeten gaan over de inhoud
En niet over de vraag wat er eigenlijk in het voorstel staat. Raadsleden 
moeten weten waar ze ‘ja’ of ‘nee’ tegen zeggen. Wat de argumenten 
daarvoor zijn. En welke andere mogelijkheden ze kunnen kiezen.

Heldere raadsvoorstellen zijn gemakkelijk 
opnieuw te gebruiken
Als we een besluit bekend maken op internet 
bijvoorbeeld. Of in de krant. Of als we er een 
brief over schrijven.

Waarom heldere 
raadsvoorstellen?

#duidelijkebeslissingen

Uiteraard nemen we in Oost Gelre graag goede 

besluiten. Daarvoor zijn goede voorstellen nodig. 

Met duidelijke beslissingen. En overtuigende 

argumenten waarom we ze nemen.

RAADSLEDEN MOETEN 
WETEN WAAR ZE  ‘JA’ OF ‘NEE’ 

TEGEN ZEGGEN
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Duidelijke taal en een overzichtelijke structuur
Uiteraard is het belangrijk dat je duidelijke taal gebruikt. Anders krijg je 
nooit een helder voorstel. Het format waarin je het voorstel schrijft is ook 
van belang. Daarom hebben we dat ook aangepakt. Met een training voor 
een flink deel van de medewerkers om het format te gebruiken.

De energie om vol te houden
Het allerbelangrijkste is dat we ook na 
de introductie continue aandacht hebben 
besteed aan de voorstellen. Verandering 
kost tijd. 
Het lukt vaak niet van de ene op de andere 
dag. Dat hoeft ook niet. Ons doel is om met 
zijn allen steeds iets beter te worden. 

Wat is er nodig 
voor heldere 

raadsvoorstellen?

VERANDERING KOST TIJD
   HET LUKT VAAK NIET VAN DE 
ENE OP DE ANDERE DAG

Duidelijke taal, een 

overzichtelijke structuur 

en heel veel energie. Dat 

zijn de drie belangrijkste 

ingrediënten waarmee 

we onze voorstellen 

verbeterden.

#overzichtelijkestructuur
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#duidelijketaal

Taal is ons middel om maatschappelijke 
doelen te bereiken
Taal is het gereedschap waarmee we onze voorstellen 
vormgeven. En waarmee we anderen moeten
overtuigen. Dat gereedschap moet dus in orde zijn. 
Vergelijk het met een timmerman. 
Die zorgt ook voor een scherpe zaag.

Taal is 
   ons gereedschap

Staan er spelfouten in 

een voorstel? Dan lost ons 

secretariaat dat meestal op. 

Behalve als we het gevoel 

hebben dat een medewerker er 

een zootje van heeft gemaakt. 

Dan mag hij het voorstel zelf 

verbeteren. Maar waarom 

zoveel aandacht voor spelling? 

Schrijf je in duidelijke taal? Dan kan de lezer 

je tekst sneller begrijpen. Maar ook voor jezelf 

is het belangrijk duidelijke taal te gebruiken. 

Het dwingt je goed na te denken over wat je 

nu eigenlijk wilt zeggen. Je voorstel wordt 

beter. Je argumenten overtuigender. En je 

verkleint de kans dat je fouten maakt.

11

Voor onze raadsvoorstellen maakten we de  
volgende afspraken:
•  Gebruik normale woorden, geen vaktaal.
•  Doe alsof je het voorstel aan je buurman uitlegt.
•  Houd de zinnen kort.
•    Schrijf actief. Dus vermijd ‘worden’, ‘zullen’ en 

‘kunnen’ zoveel mogelijk. 
•  Zet de kern van je boodschap vooraan.
•  Gebruik kopjes.
•   Denk na of afbeeldingen  

het duidelijker maken.
•  Gebruik opsommingen.

We maakten 
  afspraken over 
duidelijke taal 
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#format

Het voorstel begrijpen in 30 seconden
Loo van Eck bood aan samen naar ons format te kijken. We hebben even 
geaarzeld. Want het is veel extra werk om mensen met een nieuw 
format te laten werken. Maar de voordelen leken ons groot. 
Daarom hebben we het toch gedaan. Uit een aantal varianten 
kozen we een format waarover ook het college en de fractie
voorzitters enthousiast waren. De bedoeling is dat raadsleden 
binnen 30 seconden weten waartegen ze ‘ja’ of ‘nee’ zeggen.

Een goed format helpt bij helder denken
In een goed format kun je informatie niet zomaar her en der 
neerzetten. Of zomaar knippen en plakken uit andere 
documenten. Integendeel. Je moet je informatie goed ordenen  

We maakten 
  een overzichtelijk  
format

Erg goede schrijvers zorgen altijd 

voor een duidelijk voorstel. En erg 

slechte schrijvers maken er altijd  een 

ondoorgrondelijke brij van. Maar bijna 

alle medewerkers zijn gemiddelde 

schrijvers. Voor hen is een overzichtelijk 

format een onmisbaar hulpmiddel.

Fouten leiden af
Ook in raadsvoorstellen. Bovendien denkt de lezer 

misschien dat je niet serieus met het onderwerp 
bezig bent geweest.

Er is altijd hulp
Niet iedereen is een uitblinker in spelling. Dat is niet erg. 

Een medewerker kan altijd een collega vragen zijn voorstel 
door te lezen. Twee zien meer dan een.

12 13

             TWEE ZIEN 
               MEER DAN ÉÉN
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RAADSLEDEN MOETEN
        IN 30 SECONDEN 
KUNNEN WETEN WAARTEGEN 
ZE ‘JA’ OF ‘NEE’ ZEGGEN

#format

en structureren. Onderscheid maken tussen hoofd en bijzaken. 
En je argumenten scherp weergeven. Daardoor helpt een goed format niet 
alleen de lezer, maar ook de schrijver. Als je daarbij ook nog duidelijke woorden 
gebruikt, weet je zeker dat bijna iedereen je voorstel kan begrijpen.

Ons format …

Waarvoor gebruiken we onze raadsvoorstellen? 
Die vraag heeft geholpen ons format te ontwikkelen. 

Twee dingen zijn het belangrijkst
•	 De raad moet een verstandig besluit kunnen nemen.
•	 De raad moet daarbij efficiënt kunnen werken.

Maar we gebruiken onze raadsvoorstellen voor meer
•	  We willen zaken vastleggen voor later. Zodat duidelijk is wat we besluiten. 

Waarom we het besluiten. En met welke informatie.
•	  We willen achtergrondinformatie geven aan de raad en het college.  

De belangrijkste punten van die informatie komt in de voorstellen.  
De details zetten we in de bijlagen.

… ziet er zo uit
Uiteindelijk hebben we gekozen voor een format 
met de volgende onderdelen:

•	 Inleiding
•	 Mogelijke beleidskeuzes
•	 Voorstel
•	 Beoogd effect
•	 Argumenten
•	 Uitvoering
•	 Kosten
•	 Planning
•	 Communicatie
•	 Evaluatie

Voorbeelden staan op www.oostgelre.nl 
Op de pagina’s hierna licht ik twee onderdelen 
eruit: het voorstel en de argumenten.
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#format

17

Uitgelicht: het voorstel

We schrijven de voorstellen als vervolg op de zin:  
‘De raad besluit om…’. Dat zorgt voor duidelijke 
beslispunten. En het is gemakkelijk voor de notulen.

De afspraken
We hebben afgesproken dat we:
•	 	voorstellen opschrijven als: ‘onderwerp + te + heel 

werkwoord (+ bepaling)’;
•	 ieder voorstel een nummer geven;
•	 	alle zaken waarover de raad moet beslissen als een 

voorstel opschrijven;
•	 de voorstellen over de inhoud bovenaan zetten; 
•	 	daarna de voorstellen opschrijven die met de financiën 

en procedures te maken hebben;
•	 	zaken die puur over de uitvoering gaan niet als voorstel 

opnemen;
•	 	de raadsleden meer dan één keuze geven.  

Als dat kan uiteraard.

Bijvoorbeeld

Voorstel

1.  Het dragen van hoofddoekjes door  
medewerkers Burgerzaken toe te staan.

2. Kleding die het gezicht bedekt te verbieden.

Uitgelicht: de argumenten

Bij elk voorstel horen één of meer argumenten. Met nummers die duidelijk 
laten zien bij welk voorstel het argument hoort. Gevolgd door een sterke 
onderbouwing. Die schrijven we zo, dat je er altijd ‘want’ voor kunt denken.  
Zo zorgen we voor een logische redenering.

Bijvoorbeeld

Voorstel
1.   Het dragen van hoofddoekjes door medewerkers Burgerzaken  

toe te staan.
2.  Kleding die het gezicht bedekt te verbieden.

Argumenten

1.1  Dit past bij onze gemeente
  De medewerkers van Oost Gelre vertegenwoordigen diverse culturele 

achtergronden. Dat mag je best zien.

1.2  Medewerkers mogen zelf weten hoe ze zich kleden.
  Een hoofddoek hoort bij iemands persoonlijke expressie. Dat willen we 

zo min mogelijk belemmeren.

2.1  Gelaatbedekkende kleding is niet klantvriendelijk
  De klant ziet dan de uitdrukkingen op het gezicht 

van de medewerker niet. Denk bijvoorbeeld aan 
een boerka.
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#energie

Een geleidelijke start
Loo van Eck leerde eerst de managers te werken met het 
nieuwe format. Daarna de medewerkers die regelmatig een 
raadsvoorstel schrijven. De voorstellen waaraan ze al waren 
begonnen, mochten ze nog in het oude format afmaken. 
Daarmee wilden we de weerstand zo klein mogelijk maken.

En daarna volhouden
Besteed je na een training geen aandacht meer aan de 
voorstellen? Dan verdwijnen de nieuwe afspraken en 
vaardigheden langzaam naar de achtergrond. Daarom bleven 
we zoeken naar nieuwe prikkels. En bleven we oefenen. Op die 
manier worden de nieuwe vaardigheden steeds meer een 
automatisme. 

We blijven
    er energie 
in steken

De introductie van het nieuwe 

format was een mooie start. Maar 

zeker geen eindpunt. We herhalen 

onze afspraken steeds weer. We meten 

de kwaliteit van de voorstellen. En we 

geven de schrijvers feedback.

19

Nieuwe prikkels zijn belangrijk om de interesse 
voor heldere raadsvoorstellen warm te houden.

Opfrissen
We herhalen regelmatig de belangrijkste punten uit 
de training. Bijvoorbeeld in een bijeenkomst voor 
collega’s die hun kennis willen opfrissen. Of voor 
nieuwe medewerkers die bij de gemeente komen 
werken. 

Nieuwe prikkels
We zoeken ook naar nieuwe vormen om medewerkers 
te helpen. Bijvoorbeeld met instructiefilmpjes. Dat is 
handig voor medewerkers die nieuw zijn. Tegelijkertijd is 
de introductie van de filmpjes een mooi moment om de 
raadsvoorstellen bij iedereen weer eens onder de 
aandacht te brengen.

Begeleiden of trainen?
We trainen niet iedere medewerker. Schrijft een 
medewerker maar één of twee voorstellen per jaar? 
Dan is het effect van zo’n training klein. In plaats daarvan 
begeleiden we hem bij het schrijven van het voorstel. 
Bijvoorbeeld door samen een opzet te maken.

We herhalen de  
afspraken steeds weer

       NIEUWE PRIKKELS ZIJN           
            BELANGRIJK OM DE INTERESSE      
VOOR HELDERE RAADSVOORSTELLEN

WARM TE HOUDEN
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                 We meten 
                     de kwaliteit
                    van de voorstellen

Iedere week bespreken we de voorstellen. 
Zijn we niet tevreden? Dan krijgt de medewerker zijn 

voorstel terug. 

Een speciale groep beoordeelt
In het begin bestond de beoordelingsgroep uit de 

gemeentesecretaris, de locosecretaris, het hoofd 
Financiën, hoofd P&O en ik. Maar al snel zijn we de 

samenstelling van de groep gaan wisselen. Toen de 
afdelingshoofden lid werden van de groep, werden de 

raadsvoorstellen snel stukken beter. De afdelingshoofden 
kregen daardoor namelijk in korte tijd veel voorstellen te zien. 

En daardoor konden ze de voorstellen van hun eigen afdeling 
verbeteren.

Wat kan er mis zijn aan de voorstellen?
Geven we een voorstel terug? Dan betekent dit niet altijd dat de 

medewerker zijn werk niet goed heeft gedaan. Soms kent hij 
strategische informatie niet. Is het wel een ‘fout’ van de 

medewerker? Dan is de reden meestal dat hij:
•		het format niet helemaal begrijpt;
•			geen rekening heeft gehouden met een achterstand  

in informatie van de lezer;
•		spelfouten heeft gemaakt;
•		niet precies heeft geformuleerd. Wat is nu eigenlijk het voorstel?

Hoe beoordelen we voorstellen?
Op dit moment toetsen we de voorstellen 

naar  ‘eer en geweten’.  Maar we zijn een 
objectiever meetinstrument aan 

het maken. 
 

We geven feedback 
aan de schrijvers
Directe feedback, vergelijken met anderen, 
belonen en verrassen. Daarmee zorgt de game-
industrie dat mensen hun spellen blijven 
spelen. Dat wilde ik in praktijk brengen bij onze 
veranderingen naar heldere raadsvoorstellen. 
En daarom ontwikkelde ik een competitie.

De wedstrijd
Hoeveel procent van de voorstellen is volgens de 
beoordelingsgroep in één keer goed? Dat hield ik bij. 
Voor afdelingen. En voor medewerkers. En ik liet zien 
hoe die afdelingen en medewerkers zich ontwikkelden.

Geen succes
Maar dit was iets te veel feedback. Medewerkers zagen 
dit niet als een spel. Het voelde als ‘naming en shaming’. 
Dat was niet mijn bedoeling. Daarom ben ik gestopt de 
lijst naar alle schrijvers te sturen.

Aanpassing
De managers krijgen de lijst nog wel te zien. Maar die 
kennen de resultaten al. En de strijd tussen hen om het met 
de afdeling steeds beter te doen, werkt positief. 

DIRECTE FEEDBACK, 
VERGELIJKEN MET ANDEREN, 
BELONEN EN VERRASSEN
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Het college geeft onze voorstellen een 7,3 
Onze voorstellen in het oude format kregen een 5,8.

De rekenkamer geeft een 8 voor overzichtelijkheid en leesbaarheid 
Na een quickscan in 2010 van een kleine selectie voorstellen in het nieuwe 
format. We krijgen complimenten voor het onderscheid tussen hoofd en 
bijzaken, heldere korte inleidingen en bondige samenvattingen. Onze 
beslispunten moesten we nog duidelijker opschrijven.

De rekenkamer geeft een 6 voor de volledigheid
Dit moest dus beter. We proberen meer alternatieven in het voorstel te 
geven. En een betere schets van de context te maken. De effecten van een 
voorstel schreven we wel goed op. Net als de manier waarop we betrokken 
burgers en bedrijven informeren.

De reacties 
  zijn positief

HET COLLEGE GEEFT ONZE 
VOORSTELLEN EEN 7,3 

Zelf zijn we tevreden over onze 

nieuwe voorstellen. En de raads- 

en collegeleden gelukkig ook. 

De rekenkamer noemt ze ook in 

hun rapport. 



“RAADSVOORSTELLEN ZIJN 
OVERZICHTELIJKER. DE OPBOUW IS 

LOGISCHER. DE WOORDEN EN ZINNEN 
ZIJN VEEL DUIDELIJKER.”
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“Ik klaagde vaak over de oude 
voorstellen. Vooral omdat medewerkers 
veel uit andere stukken knipten en 
plakten. Je zag soms drie keer dezelfde 
passage in één voorstel. Dat is zeer 
vervelend om te lezen. Bovendien was 
daardoor de kern van een voorstel soms 
moeilijk te achterhalen.

De nieuwe raadsvoorstellen zijn een enorme verbetering
Ze zijn overzichtelijker. De opbouw is logischer. En de woorden en 
zinnen zijn veel duidelijker. Je merkt dat de ambtenaren er meer 
aandacht aan besteden. Dit betekent dat het mij minder tijd kost 
om de voorstellen te lezen.

Maar ... wie zijn er bij een voorstel 
betrokken? 
Die informatie vergeten de medewerkers 
nog te vaak. Terwijl ik graag zeker wil 
weten dat de juiste deskundigen naar het 
voorstel hebben gekeken. Dat verkleint de 
kans dat er later veel onnodig gedoe over 
ontstaat.

Maar ... wat kost een voorstel?
In het onderdeel Kosten staat vaak ‘volgens 
bestaand budget’. Dat zegt me niets. Ik wil het 
bedrag weten. Komt het uit een reservepotje? Dan 
lees ik graag welk bedrag uit dat potje gaat. En welk 
bedrag er overblijft. Dan is dat in één keer duidelijk.

Maar ... wat staat er in het rapport?
Veel voorstellen gaan over bijvoorbeeld de 
jaarrekening of een rapport van een verbonden 
partij. Ik wil graag dat de essentie van die 
jaarrekening of het rapport in het voorstel staat. 
Plus de opmerkingen van de medewerker daarover. 
Zodat een raads of collegelid het rapport niet meer 
hoeft te lezen.”

De mening van Karel Bonsen: 
Wethouder financiën, grondzaken, ICT en P&O,  
gemeente Oost Gelre

#reacties



“IK ONTVANG GRAAG EEN KORT 
STUK TEKST MET DE ESSENTIE 

VAN HET VOORSTEL.” 
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“Ik ontvang graag een kort 
stuk tekst met de essentie van 
het voorstel. Geschreven door 
de bril van een raadslid. Met 
genoeg informatie om een goed 
beeld te krijgen. De details 
mogen in de bijlagen. Die zijn 
voor de fractiespecialisten.

De informatie is in de nieuwe voorstellen  
beter geordend
Vroeger was de kwaliteit veel meer afhankelijk van de 
schrijver. Nu staat meestal alle belangrijke informatie 
wel in een voorstel. Al gaat het soms nog mis. De 
argumenten zijn meestal duidelijk zichtbaar. En beter 
geformuleerd dan vroeger. Dat is een groot voordeel. 

Maar ... waar zijn de alternatieven?
Ik mis vaak de echte alternatieven voor een
voorstel. We hebben dan alleen de keus een 
besluit wel of niet te nemen. Maar soms kun je 
eigenlijk niet tegen stemmen. Bijvoorbeeld 
als we volgens de wet ergens een plan 
voor moeten maken. Ik wil dan graag uit 
meer alternatieven kunnen kiezen. 

Maar ... wat is de essentie van de 
inspraakreacties?
Bij ruimtelijke besluiten staan de inspraakreacties 
van burgers meestal in een bijlage. Dat is prima, 
zolang in het voorstel staat wat de essentie van die 
inspraakreacties is. Gaan ze bijvoorbeeld vooral 
over de gevolgen voor het uitzicht? Of over 
parkeeroverlast? Het is belangrijk om te weten wat 
de belangrijkste bezwaren van burgers zijn. En of er 
mogelijkheden zijn waarop we die bezwaren 
kunnen wegnemen.

En ... de toekomst is digitaal
Sinds een half jaar werken we helemaal digitaal. 
Dat scheelt stapels papier in mijn tas. Het zou beter 
zijn als het format van de voorstellen helemaal op 
maat van de iPad wordt gemaakt. Bijvoorbeeld met 
een groter lettertype en een landscapeformaat. 
Zodat je de tekst niet meer met je vingers hoeft te 
vergroten. En je er gemakkelijker doorheen kunt 
bladeren. Dan gaat het lezen weer een stuk sneller.”

De mening van  
Richard Klein Tank: 
Fractievoorzitter PvdA, gemeenteraad Oost Gelre

#reacties



“IK NEEM ALLE STUKKEN 
SNELLEZEND DOOR. DAT GAAT MET 

HET NIEUWE FORMAT GEMAKKELIJKER 
DAN MET HET OUDE.”
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De nieuwe raadsvoorstellen besparen  
me tijd bij het lezen

Ik neem alle stukken snellezend door. Dat gaat met 
het nieuwe format gemakkelijker dan met het 
oude. Er staan veel minder zaken dubbel in.

Ook in discussies gebruiken we minder 
moeilijke woorden

De taal in de voorstellen is minder wollig dan 
vroeger. Dat leest sneller. Een extra voordeel is dat in de 
commissie en raadsvergaderingen de taal ook beter 
te begrijpen is. Amoveren is bijvoorbeeld gewoon 
slopen geworden. Dat discussieert gemakkelijker. 
En de mensen op de publieke tribune 
weten gelijk wat we bedoelen.

Maar ... waar zijn de echte keuzes?
Ik zie graag meer echte alternatieven in de 
voorstellen. De alternatieven die er nu staan, zijn 
vaak niet uitgewerkt. Het voelt dan niet als een 
reële mogelijkheid. Het voorstel is dan te veel 
richting één beslissing geschreven.

En ... werken op de iPad is even wennen
Op dit moment werken we digitaal. Voor mij is dat 
erg wennen. Ik mis het overzicht over de hele 
pagina. Eigenlijk zou je het format aan de iPad 
moeten aanpassen. Ieder onderdeel maximaal één 
alinea. Met alleen de kern. Uiteraard met links naar 
de bijlagen voor de details. Dat scheelt weer 
opzoekwerk.”

De mening van  
Theo Donderwinkel: 
Fractievoorzitter CDA, gemeenteraad Oost Gelre

“Maximaal één A4. Zo ziet 
volgens mij een ideaal 
raadsvoorstel eruit. Kort en 
bondig. Al begrijp ik dat de 
kennis van de raadsleden 
daarvoor te wisselend is. En de 
juridische kant moet uiteraard 
ook goed geregeld blijven.

#reacties



“MIJN VOORSTELLEN ZIJN VAAK EEN 
VERVOLG OP EERDERE VOORSTELLEN 

DAN IS EEN TIJDLIJN HANDIG, 
BIJ VOORKEUR GRAFISCH.” 

30

#reacties
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“Ik schrijf zo’n zes raads-
voorstellen per jaar. Het is 
lastig om alle informatie er kort 
en bondig in te krijgen. Ik wil 
namelijk niet alleen juiste, maar 
ook genoeg informatie geven.

De raadsvoorstellen lijken nu meer op elkaar
Vroeger paste ik in ieder voorstel de structuur aan. Zodat 
ik mijn verhaal op mijn manier kon vertellen. Nu moet 
ieder voorstel in dezelfde structuur. Ik snap dat dit fijn is 
voor de lezer. Maar voor mijn verhaal voelt het niet altijd 
logisch. Het lukt uiteindelijk wel. Al ben ik er meer tijd 
mee kwijt.

Je wordt gedwongen de bril van de lezer op te zetten
Zo’n nieuw format zet je zeker aan het denken. Het levert 
ook veel discussies met collega’s op. Dat is prima. Zelf zit 
je vaak helemaal in een project. Dan is het goed 
om even een stapje terug te doen. En na te 
denken hoe je een plan zo duidelijk 
mogelijk opschrijft. 

Mijn wens: een tijdlijn
Mijn voorstellen zijn vaak een 
vervolg op eerdere voorstellen. 
Soms loopt zo’n proces meer dan drie jaar. De raad 
weet dan niet altijd meer dat hij een jaar of twee 
geleden al een besluit heeft genomen. Dan is een 
tijdlijn handig. Bij voorkeur grafisch. Met daarin 
welke besluiten zijn genomen. En welke onderdelen 
later nog volgen. 

Mijn wens: meer feedback van de raadsleden
De wethouders en raadsleden zijn de doelgroep van 
onze voorstellen. Maar we horen eigenlijk nooit of 
ze tevreden over de vorm zijn. Ik ga ervan uit dat ze 
dat wel zijn. Anders hadden we het vast wel 
gehoord. Maar misschien is het goed als 
ambtenaren en raadsleden zo nu en dan overleggen 
over de voorstellen.”

De mening van Marieke Bluemer: 
Medewerker afdeling Ruimtelijke Ordening, 
gemeente Oost Gelre



Drie
    adviezen
tot slot

Ook aan de slag met heldere raads-

voorstellen? Dan is een goed format 

belangrijk. Net als een goede training van 

de medewerkers. Maar ik heb nog 

drie belangrijke adviezen.

Maak het leuk
Bijvoorbeeld door bondgenoten te zoeken in de organisatie.

Meet successen
Praat hierover met de schrijvers. En zoek naar punten  

die beter kunnen.

Blijf volhouden
Een flitsende start is goed. Maar doorzetten is beter.
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Wie is 
Arjan Klein Nibbelink?

AMBASSADEUR

HELDERE
TAAL

Arjan Klein Nibbelink werkt sinds 2009 
bij de gemeente  Oost Gelre.  Op dit 
moment is hij hoofd Publiek en Bestuur. 

In 2012 werd Arjan gekozen tot 
Ambassadeur Heldere Taal binnen 
de overheid 2012-2013

Uit het rapport van de jury:

“Arjan communiceert, enthousiasmeert en doet!”

“Hij is gedreven, hij durft nieuwe wegen in te slaan en hij denkt 
breder dan alleen de communicatie tussen burger en gemeente.”

“Hij denkt twee kanten op: richting bestuur en burger. 
Hij beoordeelt en verbetert zelf teksten, maar hij betrekt 
ook collega’s bij de processen en de resultaten. Dankzij zijn 
inspanningen is heldere taal voor alle ambtenaren binnen 
de gemeente Oost Gelre een belangrijk aandachtsgebied.”

#adviezen



Oost Gelre is niet de enige gemeente die hiermee bezig is. 
Samen met honderden andere gemeenten maken wij ons hard 
voor heldere communicatie. Bijvoorbeeld door het herschrijven 
van brieven, raadsvoorstellen en rapporten. Niet alleen door 
klassikale training. Maar ook door elearning, vtraining en 
ecoaching.
 
Al 30 jaar doen we waar we in geloven. Mensen en organisaties 
inspireren om hun communicatie te verhelderen. Zodat ze 
uitstralen wie ze zijn.  

Wat een eer om samen met Arjan Klein Nibbelink de 
communicatie van gemeente Oost Gelre te verhelderen. Door 
de adviezen voor college en raad aan te pakken, brieven onder 
handen te nemen en schrijfcoaches op te leiden.

#overloovaneck
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Wij leren alle ambtenaren 
graag helder schrijven en 
spreken. Dat doen we niet 
alleen in een incompany
training. We geven ook open 
trainingen: 
•	Brieven
•	Emailen
•	Formulieren
•	Mediatraining
•		Omgaan met agressie & 

weerstand
•		Presenteren
•		Raadsvoorstellen
•		Rapporteren
•		Schrijven in taalniveau B1
•		Schrijven voor 

communicatieprofessionals
•		Social media
•		Spelling & grammatica
•		Telefoneren
•		Voorzitten voor raadsleden
•		Webteksten

Bekijk ons complete aanbod op
loovaneck.nl/opentrainingen

Over Loo van Eck
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#colofon

Colofon

Redactie: Arjan Klein Nibbelink, Loo van Eck
Aan deze bijdrage werkte mee: Pascal Klaasen
Ontwerp en vormgeving: Dadomoto
Fotografie: Dadomoto 
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